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Abstract

        
In a group of 9 healthy newborns, spontaneous activity of different muscles was studied for 6 or 8 hours by means of surface electromyography on the 5th or 6th day of life. According to the local nursing routine the infants were placed in alternating left and right side positions. Averaged EMG activities were analysed with respect to behavioural states and observed postural behaviour.


        
An improved recording technique and the logarithmic presentation of averaged EMG activities allowed the study of characteristics of tonic activity in state 1. The chin muscles showed the most specific EMG pattern in state 1. Chin muscle quiescence was observed during only 15% of that state. Lack of tonic activity was observed more in the beginning than at the end, but never in the middle of state 1. By visual analysis of 41 patterns of averaged EMG activities from the chin muscle it was found that increases of tonic activity only happen stepwise following concomitant phasic activities. Relaxation of tonic activity is either asymptotic or abrupt or by steps. The latter two are especially characteristic for the transition to state 2. Long periods of sustained tonic activity and low motility were characteristic for a long lasting state 1. The interval between the beginning of state 1 and the first increase of tonic activity varied more than the interval between the end of state 1 and the final drop of tonic activity back to the noise level.


        
Other muscles showed less tonic activity in state 1: the neck area (sterncleidomastoid muscle 48% of state 1 time, trapezius m. 32%) was followed by the muscles of the forearm (extensor carpi m. 18%, flexor carpi m. 16%). These muscles also lead the rank order of the modulation of tonic activity.


        
Tonic activity sustained for more than 30 sec. was not observed in state 2, except during transitions. In state 2 as in state 1 the muscles from chin, neck and upper extremities were more active than the muscles from the lower extremities. Durations of activities ranged from 28% (chin) to 13% (ant. tibialis) of state 2 time. No dominance of flexor muscles, which might account for the observed flexed posture, was found.


        
Systematically changed side positions during the recording had no consistent effect on either motility or presence of tonic activity when corresponding muscles from the upper- and the lower-lying body side were compared during state 1. Likewise in state 2 no consistent effect on the total duration of phasic activity was observed.


        
The results are discussed in relation to other known state dependent motor phenomena. It is suggested that sustained tonic activity results from an increased gain of the gamma-loop which may also contribute to the regularity of respiration. Differences between muscles probably reflect maturational and functional differences.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei 9 gesunden Reifgeborenen wurde im Alter von 5 oder 6 Tagen die spontane Aktivität verschiedener Muskeln durch Oberflächenelektromyographie registriert. Während der Beobachtungsdauer von 6—8 Stunden wurden die Neugeborenen entsprechend der lokalen Pflegeroutine alternierend in linker und rechter Seitenlage gelagert. Gemittelte und logarithmisch verstärkte EMG-Aktivitäten wurden in bezug auf Verhaltenszustände und beobachtete Körperhaltungen analysiert.


        
Die Kinnmuskulatur zeigte während 85% des Verhaltungszustands 1 tonische Aktivität. Atonische Epochen wurden vor allem zu Beginn des Verhaltenszustands 1 beobachtet. In 41 analysierten Verhaltenszuständen 1 folgte ein Anstieg tonischer Aktivität ausschließlich stufenweise und stets nach vorangegangener phasischer Aktivität, während das Verschwinden tonischer Aktivität allmählich oder plötzlich, nicht aber obligat mit phasischer Aktivierung geschah. Langdauernde Verhaltenszustände 1 waren gekennzeichnet durch lange, ununterbrochene Perioden tonischer Kinnmuskelaktivität, sowie durch eine niedrige Frequenz phasischer Aktivitäten. Der zeitliche Zusammenhang zwischen dem Beginn des Verhaltenszustands 1 und dem ersten Auftreten tonischer Kinnmuskelaktivität war weniger deutlich als der zwischen dern Ende des Verhaltenszustands und dern endgültigen Verschwinden tonischer Aktivität.


        
Die anderen untersuchten Muskeln zeigten weniger tonische Aktivität im Verhaltenszustand 1:


        
Nach der Nackenmuskulatur war die Vorderarmmuskulatur am längsten tonisch aktiviert. Diese Muskeln führten auch die Rangfolge der Modulationsrate tonischer Aktivität an. Die beobachteten Körperhaltungen im Verhaltenszustand 1 konnten zum Teil durch die registrierten tonischen Muskelaktivitäten erklärt werden.


        
Abgesehen von den Übergangsperioden zwischen den Verhaltenszuständen wurde im Verhaltenszustand 2 keine tonische Muskelaktivität beobachtet, die länger als 30 Sekunden dauerte. Auch im Verhaltenszustand 2 war die Muskulatur von Kinn, Nacken und oberer Extremität durchschnittlich länger aktiv als die Muskulatur der unteren Extremität. Eine allgemeine Dominanz der Flexoren hinsichtlich der prozentualen Dauer der Aktivität wurde nicht gefunden.


        
Beim Vergleich von Muskeln der oben und unten liegenden Körperseite in Seitenlage ergab sich kein Unterschied hinsichtlich der Frequenz des Vorkommens phasischer Muskelaktivität oder dem Vorhandensein tonischer Aktivität.


        
Auf dem Hintergrund anderer motorischer Phänomene werden die analysierten Verläufe tonischer Muskelaktivitäten als eine Modulation der Fazilitation von γ-Motoneuronen gedeutet. Die gefundenen Unterschiede zwischen verschiedenen Muskeln scheinen Unterschieden in der Reifung und in der Funktion zu entsprechen.
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